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BR.0012.25.3.2024 

Protokół posiedzenia 
Komisji Dialogu Społecznego 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2024-2029 
w dniu 26 czerwca 2024 r., godz. 17.30 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska otworzyła posiedzenie Komisji, 
powitała gości oraz radnych, stwierdził kworum i zaproponowała przyjęcie następującego 
porządku obrad: 

1) Opinia do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

2) Druki sesyjne. 

3) Plan pracy Komisji na 2024 r. 

4) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński, Naczelnik 
Biura Rozwoju Miasta Katarzyna Kobierska oraz radny spoza składu Komisji Łukasz 
Chmielewski. 

Ad 1) Opinia do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska przekazała, że wpłynęło pismo 
Komisji Rewizyjnej (w zał.) przypominające o przedstawieniu opinii komisji stałych Rady 
Miasta do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. (w aktach sesji Rady Miasta z dnia 
27 czerwca 2024 r.) i poprosiła Naczelnika Biura Rozwoju Miasta o przedstawienie krótkiej 
informacji o tym dokumencie. 

Naczelnik Biura Rozwoju Miasta Katarzyna Kobierska przekazała, że przygotowanie 
takiego dokumentu jest obowiązkiem ustawowym od 5 lat, choć w mieście Gliwice 
sporządzany jest już od lat 90-tych. Przez lata jego struktura zmieniała się i rozwijała. 
Celem jego sporządzenia jest zebranie informacji i danych statystycznych, które ułatwią 
podejmowanie decyzji. Dane są zawsze weryfikowane oraz rzetelne. Od 2 lat większość 
prezentowanych w nim informacji znajduje się w portalu Gliwickie Otwarte Dane. 
Dodatkowo do raportu do stanie miasta dołączone są sprawozdania dotyczące strategii 
oraz programów realizowanych na terenie miasta Gliwice, jest to obowiązek ustawowy.  

Radny Łukasz Chmielewski zauważył, że w tegorocznym dokumencie optymizmem nie 
napawają dane dotyczące absolwentów gliwickich uczelni, którzy po zakończeniu edukacji 
opuszczają miasto Gliwice.  

Naczelnik Biura Rozwoju Miasta Katarzyna Kobierska odpowiedziała, że takie 
tendencje widoczne są także w innych miastach uniwersyteckich, ogólnie obserwowany 
jest spadek zainteresowania studiami, młodzież chętniej wybiera krótkie kursy.  

Radna Alicja Mainusch-Buhl dodała, że widoczne są tu ogólne trendy demograficzne.  

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska przekazała, że jest to też efekt niżu 
demograficznego.  

Radny Łukasz Chmielewski zgodził się, ale zwrócił uwagę, że zadaniem miasta jest 
zatrzymywanie absolwentów w Gliwicach. Działania Politechniki Śląskiej charakteryzują się 
opóźnieniem, jej oferta jest nieadekwatna do potrzeb rynku pracy. Brakuje atrakcyjnej 
oferty, także w zakresie studiów podyplomowych.  
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Radna Agnieszka Duda zapytała, czy jest możliwe, aby Politechnika uruchomiła kierunek 
pedagogiczny. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska przekazała, że kiedyś był taki 
kierunek na Politechnice Śląskiej, ale nie było chętnych, więc został zamknięty. Kierunki 
humanistyczne nie sprawdzają się na uczelni technicznej. Warto przyjrzeć się tematowi 
pozostawania absolwentów uczelni w mieście Gliwice.  

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński dodał, że spotkał się z dyrektorami 
wszystkich gliwickich szkół i jest problem z nauczycielami edukacji przedszkolnej, który 
wynika z kwestii pensum. W 2025 r. nie powinno być tego problemu, ale demografowie 
wskazują, że dzieci będzie coraz mniej. Być może będzie trzeba zamykać szkoły, klasy 
będą musiały być mniej liczne na rzecz otwierania nowych szkół z oddziałami specjalnymi. 
Widoczny jest trend, że coraz mniej ludzi kształci się na studiach, a aktualnie miasto 
Gliwice realizuje mniej wspólnych projektów z Politechniką Śląską.  

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska przypomniała, że 20 lat temu spora 
liczba absolwentów Politechniki Śląskiej pozostawała w mieście Gliwice. Aktualnie trend 
jest odwrotny. Zarzuty dotyczą braku oferty wydarzeń jednorazowych w mieście Gliwice, 
organizowane są przedsięwzięcia dla rodzin, ale nie dla ludzi kończących dopiero swoją 
edukację.  

Radny Łukasz Chmielewski zauważył, że Gliwice są także drogim miastem. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska przekazała, że powinien nastąpić 
rozwój infrastruktury wokół Politechniki Śląskiej, być może to dobry kierunek, bo aktualnie 
nie ma tam nic. 

Brak kolejnych pytań i uwag ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska zapytała, kto z członków Komisji jest 
za pozytywną opinią do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

Wynik głosowania: 5 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała dokument. 

Ad 2) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 32/2024) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz 
organizacji trybu działania Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 
w Gliwicach. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska zapytała, kto z członków Komisji jest 
za pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 32/2024. 

Wynik głosowania: 5 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński poinformował, że trwają prace nad 
przygotowaniem zestawienia wszystkich ciał doradczo-konsultacyjnych, które funkcjonują 
w mieście Gliwice. 

b) Projekt uchwały (druk nr 33/2024) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie programu współpracy miasta Gliwice 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2024. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska zapytała, kto z członków Komisji jest 
za pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 33/2024. 

Wynik głosowania: 5 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska zwróciła uwagę, że są organizacje 
pozarządowe, których przedstawiciele nie dysponują wiedzą, że taki program jest 
realizowany w mieście Gliwice i zaproponowała, aby przesłać im ten dokument. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński przekazał, że dobrym momentem 
będą coroczne konsultacje dotyczące programu współpracy na kolejny rok.  

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Filipkowska dodała, że można także zorganizować 
szkolenie dla organizacji pozarządowych, na którym dowiedzą się, czym jest ten program, 
jak się go tworzy i realizuje.  

Ad 3) Plan pracy Komisji na 2024 r. 

Komisja ustaliła, że w 2024 r. zajmie się następującymi tematami: 

• narzędzia partycypacji społecznej; 

• promocja i budowa marki miasta Gliwice; 

• współpraca miasta Gliwice z miastami partnerskimi; 

• działalność rad dzielnic, sposób jej finansowania, dostępność architektoniczna siedzib; 

• działalność gliwickich podmiotów doradczo-konsultacyjnych; 

• ewaluacja procedury Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego oraz Gliwickiej Inicjatywy 
Lokalnej; 

• ekoedukacja; 

• sposób finansowania działalności gliwickich żłobków niepublicznych. 

Ad 4) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Odpowiedź dla Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dotycząca informacji zawartych 
w Raporcie o stanie miasta Gliwice za 2023 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

b) Informacja o umorzeniu udziałów w GAPR Sp. z o.o. (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

c) Sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego oraz sprawozdanie 
niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania finansowego 
miasta Gliwice za 2023 r. (w aktach sesji Rady Miasta z dnia 27 czerwca 2024 r.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

d) Ocena Zasobów Pomocy Społecznej (w aktach sesji Rady Miasta z dnia 23 maja 
2024 r.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

e) Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Gliwice na lata 2022-2025 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

f) Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2023 (w zał.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

g) Zestawienie skarg, wniosków i petycji za I kwartał 2024 r. (w zał.) – Komisja przyjęła 
do wiadomości. 
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h) Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 
2023 (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

i) Sprawozdanie za rok 2023 z efektów pracy Organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

j) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 
kultury za 2023 r. wraz z korektą (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

k) Informacja o stanie sanitarno-higienicznym miasta Gliwice w 2023 r. (w aktach sesji 
Rady Miasta z dnia 23 maja 2024 r.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

l) Skarga kasacyjna oraz odpowiedź na nią w sprawie Gliwickiej Karty Mieszkańca 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

m) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2023 r. (w zał.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

n) Sprawozdanie z działalności wspólnej dla miasta Gliwice oraz powiatu gliwickiego 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2023 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

o) Zestawienie skarg, wniosków i petycji za IV kwartał 2023 r. (w zał.) – Komisja przyjęła 
do wiadomości. 

p) Pismo w sprawie zmian w procedurze Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego (w aktach 
sprawy BR.0012.35.4.2024) – Komisja zwróci się z prośbą o opinię radcy prawnego 
w zakresie proponowanych zmian. 

q) Odpowiedź w sprawie realizacji zadania pn. „Restauracja Parkowa – Okrąglak na placu 
Grunwaldzkim (w aktach sprawy BR.0012.35.5.2024) – Komisja zwróci się do 
Zastępcy Prezydenta Miasta z prośbą o przedstawienie aktualnego stanu sprawy. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia Komisji z dnia 23 maja 2024 r. oraz protokół 
posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się 3 czerwca 2024 r. 

(***) 

Następne posiedzenie Komisji odbędzie się: 8 lipca 2024 r., godz. 17.30. Tematyka: 
współpraca miasta Gliwice z miastami partnerskimi; sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Dialogu Społecznego 

(-) Agnieszka Filipkowska 
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